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Kære Lokaludvalg, medlemmer og suppleanter

For neden kan I læse Overborgmesterens svar på jeres henvendelse om hotelfaciliteter i bydelen.

Jeg sætter sagen på til lokaludvalgsmødet 26. januar.

Med venlig hilsen

Camilla Stolt Nielsen

Lokaludvalgssekretær & Sekretariatsleder

Sekretariatet for Brønshøj-Husum Lokaludvalg

_________________________________________

KØBENHAVNS KOMMUNE

Økonomiforvaltningen

Kobbelvænget 65

2700 Brønshøj

Mobil 2677 1049

E-mail lj8e@kk.dk

EAN 5798009800404

Kære Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

Tak for jeres henvendelse om behovet for hotel- og vandrehjem i Brønshøj-Husum. 

Først og fremmest vil jeg gerne takke jer for jeres engagement i lokalmiljøet samt jeres tætte dialog med borgerne 

og idrætsforeningerne. 

I skriver, at I ønsker overnatningsfaciliteter i Brønshøj-Husum rettet mod turister og besøgende i København –

særligt i forbindelse med stævner og aktiviteter i foreningslivet. Jeg er helt enig med jer i, at det er godt at få 

turismen delt mellem alle Københavns fantastiske bydele. 

Vi kan som kommune sikre, at de planmæssige rammer for nye hoteller er til stede, og jeg forventer, at 

mulighederne for at styrke turismen på tværs af bydelene vil indgå som en del af debatten om Kommuneplan 2024. 

Her er der lagt op til en dialog med lokaludvalgene, og jeg ser frem til at høre jeres input og noterer mig allerede nu 

ønsket om styrkelse af hotelbranchen i Brønshøj-Husum. Opførsel af nye hoteller kræver dog en konkret interesse
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og et projekt fra en privat ejendoms- og hotelinvestor, og er derfor ikke et forhold, som vi i Borgerrepræsentationen 

direkte kan afsøge. 

Jeg vil foreslå, at I arbejder videre på at synliggøre de muligheder I lokalt ser for at fremme Brønshøj-Husum som et 

attraktivt sted for placering af nye hoteller og vandrehjem. 

Med venlig hilsen 

Sophie Hæstorp Andersen

Overborgmester

_______________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE 
Økonomiforvaltningen 
Københavns Rådhus



 
   

 

   

 

  

 

Til Borgerrepræsentationen vedr. opsigelse af kontrakt med Bellahøj 

Vandrehjem – og mulighed for hotel- eller vandrehjemsfaciliteter i 

Brønshøj-Husum. 

 

Brønshøj-Husum Lokaludvalg har fulgt med i debatten i lokale og landsdæk-

kende medier om opsigelsen af kontrakten med Bellahøj Vandrehjem. I den 

forbindelse har lokaludvalget fået svar fra Københavns Ejendomme om, at det 

er en samlet Borgerrepræsentation, der på møde d. 22. september har god-

kendt sagen.  

 

Hvad mener de lokale københavnere? 

 

På vores lokaludvalgsmøde d. 24/11 fik vi besøg af tilhørere; 10 beboere fra 

Bellahøjhusene og en repræsentant fra Københavns Trampolinklub i Grøndal 

MultiCenter. De fortalte os, at Bellahøj Vandrehjem bidrager til et levende lo-

kalmiljø med de besøgende, når de opholder sig i kvarteret og går til og fra 

f.eks. idrætsstævner. Endvidere at Københavns Trampolinklub – og flere an-

dre idrætsforeninger – bliver udfordret, når de har besøgende fra hele verden 

til stævner, fordi der nu ikke længere er et sted i lokalmiljøet, hvor de besø-

gende kan overnatte. Det kommer til at have konsekvenser for deres planlæg-

ning af stævner.  

 

Vi ønsker overnatningsfaciliteter i vores bydel 

Bellahøj Vandrehjem i øjeblikket er eneste overnatningsmulighed i Brønshøj – 

Husum for turister.  Vi har i lokaludvalget et kontinuerligt fokus på at gøre by-

delen attraktiv med flere arbejdspladser inden for service-og turismesektoren 

rettet mod nationale og internationale turister, skoleelever fra hele landet på 

lejrskole, familier på besøg i København, foreninger, sportsforeninger og an-

dre ungdomsforeninger og studerende på besøg i København - samt for alle 
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de gæster, som i forbindelse med arrangementer og stævner i Bellahøj 

Svømmestadion bruger Bellahøj Vandrerhjem som base.  Lukningen af Bella-

høj Vandrehjem vil ødelægge disse muligheder og truer gennemførelse af 

disse aktiviteter. I det hele taget ønsker vi etablering af flere arbejdspladser i 

Brønshøj Husum inden for hotel- og restaurationsbranchen, hvad vi også har 

understreget i forbindelse med udviklingsplanen for Tingbjerg og Bystævne-

parken. Vi skal ikke have færre, men flere arbejdspladser i bydelen. Vi kan her-

med bidrage til en aflastning af Indre Bys problemer med for mange turister 

samlet i bykernen. 

 

Vi ønsker derfor, at I bakker os op og afsøger muligheder for andre hotel- og 

vandrehjemslignende faciliteter i bydelen, gerne i samme kvarter.  

 

 

På vegne af Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

 

Christoffer Rosenkrands,  

formand for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

 

 

 


